

Ref.: JJ9376C  
Tr./163-80

Strasbourg, 1 July 2022

**NOTIFICATION OF DECLARATION**

State: Bulgaria.

Instrument: European Social Charter (Revised), opened for signature, in Strasbourg, on 3 May 1996 (ETS No. 163).

Date of entry into force  
of the instrument: 1 July 1999.

Date of entry into force  
in respect of Bulgaria: 1 August 2000.

Reservations: ETS No. 163 Res./Decl. Bulgaria.  
Declarations: (See Annex)

Date of effect  
of the declaration: 1 August 2022.

Notification made in accordance with Article O of the Charter.

Copy to all member States + I.L.O.



**EUROPEAN SOCIAL CHARTER (REVISED)**

opened for signature, in Strasbourg, on 3 May 1996

**CHARTE SOCIALE EUROPÉENNE (REVISEE)**

ouverte à la signature, à Strasbourg, le 3 mai 1996

---

Reservations and Declarations  
Réserves et Déclarations

**BULGARIA**

**Declaration contained in a Note verbale from the Permanent Representation of Bulgaria, dated 27 June 2022, registered at the Secretariat General on 28 June 2022 - Or. Engl.**

The Permanent Representation of Bulgaria informs the Secretariat General that the Law amending the Law on the Ratification of the European Social Charter (revised) has been adopted by the 47th National Assembly of the Republic of Bulgaria on 10 June 2022. It was promulgated in the State Gazette No. 47/24.06.2022:

“**§1.** Item 2 of the declaration to the only Article is to be amended as follows:

2. The Republic of Bulgaria considers itself bound by the following Articles of Part II of the Charter:

Article 1,  
Article 2, paragraphs 2-7,  
Article 3,  
Article 4, paragraphs 2-5,  
Articles 5, 6, 7, 8, 9,  
Article 10, paragraphs 2, 3.a and 4,  
Article 11 and 12,  
Article 13, paragraphs 1-3,  
Articles 14 and 16,  
Article 17, paragraph 2,  
Article 18, paragraph 4,  
Article 19, paragraphs 5 and 9,  
Articles 20, 21, 22, 24, 25, 26,  
Article 27, paragraphs 2 and 3,  
Articles 28 and 29.

**§2.** The Law on Ratification of Article 2, paragraph 3, Part II of the European Social Charter (revised) (State Gazette No. 12/2007) has been repealed.”

## BULGARIE

**Déclaration consignée dans une Note verbale de la Représentation Permanente de la Bulgarie, datée du 27 juin 2022, enregistrée au Secrétariat Général le 28 juin 2022 - Or. angl.**

La Représentation Permanente de la Bulgarie informe le Secrétariat Général que la loi modifiant la loi de ratification de la Charte sociale européenne (révisée) a été adoptée par la 47e Assemblée nationale de la République de Bulgarie le 10 juin 2022. Elle a été promulguée au Journal officiel n° 47/24.06.2022 :

« **§1.** Le point 2 de la déclaration à l'article unique est modifié comme suit :

2. La République de Bulgarie se considère liée par les articles suivants de la Partie II de la Charte :

Article 1,  
Article 2, paragraphes 2 à 7,  
Article 3,  
Article 4, paragraphes 2 à 5,  
Articles 5, 6, 7, 8, 9,  
Article 10, paragraphes 2, 3.a et 4,  
Articles 11 et 12,  
Article 13, paragraphes 1 à 3,  
Articles 14 et 16,  
Article 17, paragraphe 2,  
Article 18, paragraphe 4,  
Article 19, paragraphes 5 et 9,  
Articles 20, 21, 22, 24, 25, 26,  
Article 27, paragraphes 2 et 3,  
Articles 28 et 29.

**§2.** La loi sur la ratification de l'article 2, paragraphe 3, partie II de la Charte sociale européenne (révisée) (Journal officiel n° 12/2007) a été abrogée. »